
Protokół Nr ….…/2023 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 20 listopada 2023 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów Komisji z dnia 12.06.2023 r.; 13.07.2023 r.  

4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap 

na lata 2024-2039 oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok. 

5. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2024-2028 w Gminie Gołdap; 

2) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028; 

3) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim  rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

4) określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

treningowych lub wspomaganych; 

5) zmiany Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 października 2023 roku  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

6) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040; 

7) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

8) obniżenia średniej ceny skupu dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2024;  

9) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap 

oraz warunków i zasad korzystania z nich; 

10) przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami,  

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024; 

11) zobowiązania Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych; 

12)wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Gołdap  

w trybie ustnego przetargu nieograniczonego na czas nieoznaczony; 

13) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 

Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego o zniesienie  urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, 

Czarnówko, Dunajek, Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, 

Niegocin, Nowosady, Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka; 

14) zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

6. Zapoznanie się z informacją o realizacji zadań oświatowych w Gminie Gołdap 

7. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Janczuk. 

Powitał członków komisji, pracowników urzędu, gości oraz media.  

Do pkt 2  

 Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk przedstawił porządek posiedzenia. 

 Do porządku uwag nie zgłoszono. 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi  

do przesłanego protokołu z dnia 12.06.2023 r. 

Uwag nie zgłoszono. 



Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji z dnia 

12.06.2023 r.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zgłosił problem z komputerem. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk powiedział, że w związku z powyższym członek Komisji 

będzie głosował poprzez podniesienie ręki oraz wypowiedzenie słowa „za”; „przeciw”, „wstrzymuję się”  

w zależności od stanowiska w danej sprawie.  

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 1 przeciw 

 

Członek Komisji Wojciech Hołdyński zwrócił o przeprowadzenie reasumpcji głosowania ze względu  

na błędne głosowanie spowodowane zawieszeniem systemu. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk przeprowadził reasumpcję głosowania w Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 12.06.2023 r. : 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za -  reasumpcja 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi  

do przesłanego protokołu z dnia 13.07.2023 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji z dnia 

13.07.2023 r.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 13.07.2023 r. : 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Do pkt 4 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Edyty Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039 

oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek przedstawiła projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039 oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Gołdap na 2024 rok. Budżet Gminy Gołdap zawiera następujące założenia: prognozowane dochody 

budżetowe w wysokości 127 150 091,61 zł, prognozowane wydatki budżetowe w wysokości  

131 913 305,05 zł, przychody w wysokości 8 263 213,44 zł, rozchody w wysokości 3 500 000,00 zł. Planuje 

się, że budżet Gminy Gołdap zamknie się deficytem w kwocie 4 763 213,44 zł. Dochody budżetu gminy  

w wysokości 127.150.091,61 zł, zgodnie z załącznikiem nr 1, w tym:  dochody bieżące w wysokości 

101.357.039,88 zł, dochody majątkowe w wysokości 25.793.051,73 zł. Wydatki inwestycyjne w 2024 roku  

w wysokości 30.025.896,40 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3. Wydatki na programy i projekty realizowane  

ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki pochodzące 

ze źródeł zagranicznych nie podlegające zwrotowi w wysokości 2.514.808,01 zł, zgodnie z załącznikiem  

nr 4. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 5. Dochody  

i wydatki związane z realizacją zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

samorządu terytorialnego, zgodnie z załącznikiem nr 6. Deficyt budżetu gminy w wysokości 4.763.213,44 zł 

zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z emisji obligacji w kwocie 2.500.000,00 zł, przychodami 

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 880.601,27 zł, nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie  

1.382.612,17 zł. Przychody budżetu w wysokości 8.263.213,44 zł, rozchody w wysokości 3.500.000,00 zł, 

zgodnie z załącznikiem nr 7. Limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych 

papierów wartościowych zaciąganych na: sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie  

do 4.000.000,00 zł; sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 2.500.000,00 zł; na pokrycie 

rozchodów budżetu w kwocie 3.000.000,00 zł. Ustala się dochody w kwocie 462.496,00 zł z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 404.627,00 zł na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Ustala  



się wydatki w kwocie 57.869,00 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie przeciwdziałania 

narkomanii. Wydatki budżetu gminy w wysokości 131.913.305,05 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2, w tym: 

wydatki bieżące w wysokości 101.887.408,65 zł, wydatki majątkowe w wysokości 30.025.896,40zł. Ustala 

się dochody w kwocie 150.000,00 zł z tytułu dodatkowej opłaty za wydawane zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych w opakowaniach nieprzekraczających 300 ml oraz wydatki w kwocie 150.000,00 zł na działania 

mające na celu realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom 

spożywania alkoholu. Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust. 4-6  

i art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1973  

z późn. zm.): dochody w wysokości 30.000,00 zł, wydatki w wysokości 30.000,00 zł. Ustala się dochody  

w kwocie 4.100.000,00 zł z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatki w kwocie 

4.100.000,00 zł związane z pokrywaniem kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami,  

o których mowa w art. 6r ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach  

(t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 888 z późn. zm.).Ustala się plan dochodów i wydatków związanych z realizacją 

inwestycji z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, o którym mowa art. 65 ustawy z dnia 31 marca  

2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacjach kryzysowych oraz 

niektórych innych ustaw (Dz.U z 2020 r., poz. 568 z późn.zm.), zgodnie z załącznikiem nr 8. Zestawienie 

planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, stanowi załącznik  

nr 9. Wydatki budżetu na 2024 obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną kwotę – 

849.421,30 zł w tym ze środków funduszu sołeckiego na kwotę 799.421,30 zł – zgodnie z załącznikiem  

nr 10.  Plan dochodów i wydatków w łącznej kwocie rachunków dochodów samorządowych jednostek 

budżetowych prowadzących działalność na podstawie ustawy o systemie oświaty i wydatków nimi 

sfinansowanych: dochody – 2.347.980,00 zł, wydatki – 2.347.980,00 zł, zgodnie z załącznikiem nr 11. Ustala 

się rezerwę ogólną w wysokości 134.000,00 zł. Ustala się rezerwy celowe: na realizację zadań z zakresu 

zarządzania kryzysowego w wysokości 270.000,00 zł; na realizację Młodzieżowego Budżetu Obywatelskiego 

w wysokości 100.000,00 zł; na wsparcie Oddziału Pediatrycznego w Gołdapi w wysokości 100.000,00 zł;  

na dotację do transportu zbiorowego organizowanego przez Powiat Gołdapski do wysokości 20.000,00 zł;  

na wydatki, których szczegółowy podział na pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być dokonany  

w okresie opracowania budżetu jednostki samorządu terytorialnego w wysokości 276.000,00 zł. Upoważnia 

się Burmistrza Gołdapi do zaciągania kredytów i pożyczek oraz emitowania papierów wartościowych  

do wysokości limitów zobowiązań, określonych w § 5 uchwały, na: finansowanie przejściowego deficytu 

budżetu, finansowanie planowanego deficytu budżetu, na pokrycie rozchodów budżetu. Ponadto upoważnia 

się Burmistrza Gołdapi do: lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 

bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy; dokonywania innych zmian w planie wydatków niż 

określone w art. 257 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, z wyłączeniem przeniesień 

wydatków między działami, tj. do przenoszenia wydatków między: - planowanymi wydatkami 

inwestycyjnymi pomiędzy zadaniami nie powodującymi ich zwiększenia w danym dziale i nie powodujących 

likwidacji tego zadania; wynagrodzeniami i składkami od nich naliczanymi nie powodujących zwiększenia 

limitu wynagrodzeń. przekazania uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do dokonywania 

przeniesień w planie wydatków bieżących w obrębie wydatków działu. Przyjmuje się, iż uzyskane przez 

jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych w tym samym roku budżetowym zmniejszają wykonanie 

planowanych wydatków w tym roku budżetowym, natomiast uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty 

wydatków dokonanych w poprzednich latach budżetowych stanowią dochody budżetu gminy.  

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk powiedział, że projekty uchwał zostały przesłane przez 

burmistrza w ustawowym terminie do 15 listopada 2023 r. jak również burmistrz zaprosił również radnych  

na spotkanie celem omówienia założeń budżetu.  

Radny Andrzej Tobolski zapytał, z czego wynika cud gospodarczy w przedłożonych projektach. Jeszcze  

2 tygodnie temu w WPF zadłużenie wynosiło 48 000 000,00 zł, 48 600 000,00 zł a teraz  

o 10 000 000,00 zł będzie niższe do końca roku. W budżecie w 2022 roku było założenie, że spłaca  

się 3 500 000,00 zł na pokrycie długów. Teraz jest ok. 10 000 000,00 zł. Zapytał, czy gmina wygrała w lotto 

czy jakiejś loterii. Zwrócił się do skarbnik z pytaniem, czy na sesje przygotuje informacje jakie, są średnie 

roczne koszty 1 000 000,00 zł obligacji z ostatnich 2 lat.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że radni otrzymali takie informacje. Jeżeli radny chce 

odpowiedzi na sesje to niech doprecyzuje pytania. Skoro radny mówi o cudzie finansowym to pewnie jest 

zadowolony z tego budżetu. 

Radny Andrzej Tobolski odpowiedział, że zdecydowanie tak, jest szczęśliwy.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że radny do tego ręki nie przyłożył, bo nigdy  

nie głosował za budżetem. Na sesję przygotowana zostanie informacja o spłacie zaległości przez ostatnie  

8-9 lat. Gdyby nie zadłużenie wygenerowane przez poprzednika byłoby więcej środków własnych  



na inwestycje. Jak już kiedyś wspominał, gmina za poprzednika miała również zaciągnięte niekorzystne 

obligacje.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że prosi o podanie na najbliższą sesję uśrednionego kosztu rocznego 

od 1 000 000,00 zł obligacji, koszt roczny uśredniony obligacji z oprocentowaniem i innymi kosztami.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto zapytał, czy radny neguje emisję obligacji.  

Radny Pan Andrzej Tobolski odpowiedział, że skoro w ciągu miesiąca jest spłacanych 10 000 000,00 zł 

zadłużenia, schodzi się z 48 600 0000 na ponad 39 000 000,00 zł to nie chce się wierzyć. Dlatego zapytał,  

czy  gmina wygrała w jakiejś loterii. Gratuluje dobrych wyników. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że 2022 kończył się rok zadłużeniem 45 043 018,60 zł. W tym 

roku planuje się do spłaty 5 281 078,80 zł, planuje się emisję obligacji – nie wiadomo czy będzie wyemitowane 

do końca roku, czyli założenie na koniec roku 2023 r. będzie wynosić 39 761 939,80 zł  

Członek KBiRG Wojciech Hołdyński powiedział, że trzeba zwrócić uwagę, że prognoza skróciła  

się o 2 lata w porównaniu do obecnej. 

Członek KBiRG Józef Wawrzyn powiedział, że spłacane są dużo wcześniej zobowiązania, co jest dużo 

korzystniejsze. Niektórych zobowiązań nie można wcześniej spłacać.  

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy gmina bierze pod uwagę przegraną z wykonawcą, która wraz   

z kosztami procesowymi wyniesie ok 6 000 000,00 zł.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że finanse oraz dysponowanie środkami w przyszłości  

na poczet kolejnych spłat czy zobowiązań gmina jest przygotowana. Budżet w takim kształcie po 2 kadencjach 

pozwala na zaproponowanie niższych stawek podatku od wielu lat.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że pojęcie wieloletnia prognoza powinna zakładać taką ewentualność. 

To powinno być ujęte w jakiejkolwiek formie albo znów urząd zagrać w lotto albo w jakiejś loterii. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że niedawno radny o mało nie popadł w zachwyt jeśli chodzi 

o budżet. Na każdej sesji i komisji neguje WPF a teraz chce się nią podpierać. Budżet jest robiony dobrze,  

nie było zarzutów z RIO odnośnie budżetu. 

Radny Andrzej Tobolski odpowiedział, że zachwyt był sarkazmem. Zapytał, do czego służy WPF. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że po wielu latach radny powinien wiedzieć. To jest koniec 

kadencji, nie początek a radny zadaje pytania na poziomie elementarnej wiedzy.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że „waszym” problemem jest to, że umie czytać ze zrozumieniem. 

Radni podnoszą rękę bezmyślnie i nie rozumieją tych dokumentów. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, by radny nie obrażał innych radnych, większość radnych 

ponosi rękę i dzięki temu budżet wygląda jak wygląda. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że 7 lat temu głosowali za budową Zakładu Przyrodoleczniczego  

i powinni się puknąć w pierś.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że niedługo dowie się o informacjach z różnych instytucji,  

jak również o radnego pismach. 

Przewodnicząca KROW Janina Pietrewicz zwróciła się do radnego, by zaczął się zachowywać jak  

na radnego przystało.  

 

Do pkt 5 

1)  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Dyrektor OPS Emilii Mor Górskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 w Gminie Gołdap.  

 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska powiedziała, że program "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028 w Gminie Gołdap jest programem osłonowym w rozumieniu art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy o pomocy 

społecznej dotyczącym realizacji zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym w zakresie pomocy 

społecznej, o których mowa w art. 17 ust. 1 pkt 3 i pkt 14 ustawy o pomocy społecznej. Program jest przyjęty 

przez Radę Miejską w Gołdapi w związku z ustanowieniem Uchwały Nr 149 Rady Ministrów z dnia  

23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" 

na lata 2024-2028. Program zapewnia pomoc zarówno dzieciom, które wychowują się w rodzinach 

znajdujących się w trudnej sytuacji jak i osobom starszym, niepełnosprawnym, o niskich dochodach. Program 

będzie realizowany w latach 2024-2028 i obejmie swoim zasięgiem mieszkańców Gminy Gołdap. Celem 

programu jest zapewnienie posiłku dzieciom, uczniom i młodzieży oraz objęcie pomocą osób dorosłych, 

zwłaszcza osób starszych, chorych lub niepełnosprawnych. Program jest elementem polityki społecznej gminy 

w zakresie: 

- poprawy poziomu życia rodzin o niskich dochodach; 

- poprawy stanu zdrowia dzieci i młodzieży; 



- kształtowania właściwych nawyków żywieniowych. 

Z danych Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi wynika, że najczęstszym powodem udzielania pomocy 

społecznej jest ubóstwo. Ubóstwo rodzin, znaczące wydatki na żywność pogarszają standard życia,  

a tym samym rodzą zagrożenie niedożywienia wśród dzieci, uczniów, młodzieży oraz osób dorosłych 

zwłaszcza osób starszych, chorych, niepełnosprawnych i samotnych. W roku 2023 wsparciem w zakresie 

dożywiania objęto ogółem 361 rodzin, w tym 472 dzieci objęto dożywianiem w szkołach, a 112 osób otrzymało 

świadczenie pieniężne na zakup żywności w ramach programu "Posiłek w szkole i w domu". W tym stanie 

rzeczy oraz wobec wymogów ustanowienia programu osłonowego na poziomie gminy staje się jak najbardziej 

zasadne wprowadzenie niniejszego programu osłonowego. Program realizuje Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Gołdapi jako samorządowa jednostka pomocy społecznej we współpracy ze szkołami i przedszkolami 

prowadzonymi  przez inne samorządy gminne albo podmiotami prowadzącymi szkoły lub przedszkola 

niepubliczne do których uczęszczają dzieci i młodzież z terenu gminy Gołdap. Koordynatorem programu jest 

Burmistrz Gołdapi. ramach programu udziela się  wsparcia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Pomocy 

w ramach programu udziela się: dzieciom, uczniom i młodzieży, w tym: dzieciom do czasu podjęcia nauki  

w szkole podstawowej, uczniom do czasu ukończenia szkoły ponadpodstawowej. W szczególnie 

uzasadnionych przypadkach, gdy uczeń albo dziecko wyraża chęć zjedzenia posiłku, odpowiednio dyrektor 

szkoły lub przedszkola informuje Ośrodek Pomocy Społecznej w Gołdapi o potrzebie udzielenia pomocy  

w formie posiłku. Przyznanie takiej pomocy odbywa się, bez wydania decyzji administracyjnej przyznającej 

posiłek oraz bez przeprowadzenia rodzinnego wywiadu środowiskowego. Przy czym liczba dzieci i uczniów, 

którym ma być udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyć 20% liczby uczniów i dzieci 

dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy w poprzednim miesiącu kalendarzowym. Osobom 

dorosłym, w szczególności osobom starszym, chorym, niepełnosprawnym i samotnym. Program jest 

finansowany ze środków własnych gminy oraz dotacji z budżetu państwa otrzymanej w ramach 

dofinansowania wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Z realizacji programu sporządzane są roczne informacje, będące elementem składowym rozliczenia 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 przyjętego uchwałą  

Nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu 

"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 (M. P.  z 2023 poz. 881). 

 

Radny Andrzej Tobolski  zapytał, kto będzie przygotowywać posiłki. 

Dyrektor OPS Emilia Mor– Górska odpowiedziała, że szkoły, które te posiłki przygotowują. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 w Gminie Gołdap 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

2) 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk zwrócił się do Dyrektor OPS Emilii Mor Górskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin 

objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska powiedziała, że podwyższa się do 200 % kryterium dochodowe,  

o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej, dla celów przyznawania pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Nr 149 Rady 

Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu "Posiłek  

w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 



rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

3) 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk zwrócił się do dyrektor OPS Emilii Mor Górskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim  rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska powiedziała, że odstępuje się od żądania zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych osobom 

wymienionym w uchwale Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

rządowego programu  "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 (M.P. Poz. 881), jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej, dochód osoby w rodzinie lub dochód rodziny nie przekracza wysokości 200 % 

kryterium dochodowego, określonego w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim  rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

4) 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk zwrócił się do dyrektor OPS Pani Emilii Mor Górskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

 

Dyrektor OPS pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że w związku  z nowelizacją z dnia 28 lipca 2023 r. 

ustawy o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz niektórych innych ustaw zmieniono w art. 17 ust. 1 pkt 

12 i innych artykułach wyrazy „mieszkanie chronione” na „mieszkanie treningowe lub wspomagane”. 

Powyższa zmiana powoduje konieczność dostosowania nowych zapisów ustawy i przygotowania nowej 

uchwały. Ponadto zgodnie z 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej rada gminy jest 

upoważniona do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

 

Członek KBiRG, KOKKFT Zbigniew Mieruński zapytał, ile wynoszą opłaty za pobyty w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach treningowych. 

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że za 1 osobę 550-600 zł. Kwota zależy od posiadanych 

dochodów i wyliczana jest procentowo. 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk zapytał, ile jest takich osób.  

Dyrektor OPS Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że mama z 2 dzieci.  

 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych 

lub wspomaganych. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

 



5) 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi 

z dnia 30 października 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że koryguje się 2 załączniki. Załącznik nr 1 koryguje 

zadanie dot. wypłaty świadczeń pieniężnych – pomoc dla Ukrainy  i nr 2 koryguje rozdział 80104 na 80049.  

 

Radny Pan Andrzej Tobolski zapytał, czy dopłaty dla obywateli Ukrainy to subwencje czy własne środki. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że nie przypomina sobie, by rada podejmowała uchwałę  

o przekazaniu środków własnych. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr LXXI/564/2023 Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 30 października 2023 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

6) i 7) 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Edyty Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040 oraz 

projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w rozdziale 

70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” zwiększa się plan dochodów o kwotę 196 289,92 zł – 

umowa wzajemnego świadczenia pomiędzy Gminą Gołdap a Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. w Gołdapi dotyczącej eksploatacji obiektów, urządzeń i sieci wchodzących w skład infrastruktury 

wodno-kanalizacyjnej wybudowanej przez Gminę (umowa z 2015 roku). W rozdziale 71035„Cmenatrze” 

zwiększa się plan dochodów o kwotę 11 000,00 zł - jest to urealnienie planowanych do wykonania z tego 

tytułu dochodów. W rozdziale 75616 „Wpływy z opłaty uzdrowiskowej, pobieranej w gminach posiadający 

statut gminy uzdrowiskowej” zwiększa się plan dochodów o 150 000,00 zł – jest to urealnienie planowanych 

do wykonania z tego tytułu dochodów. W rozdziale 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu” 

zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 700,00 zł – środki na realizację przedsięwzięcia „Czyste powietrze”. 

W rozdziale 90015 „Oświetlenie ulic, placów i dróg” zwiększa się plan dochodów o kwotę 4 428,25 zł -

odszkodowanie za zniszczony słup oświetlenia ulicznego na Promenadzie Zdrojowej w ramach zdarzenia 

drogowego. Plan dochodów zwiększa się per saldo o kwotę 363.418,17 zł. Proponuje się zmiany w planie 

wydatków w rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne”, w rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i 

nieruchomościami” w rozdziale 90015 „Oświetlenie ulic, placów i dróg” w rozdziale 75095 ”Pozostała 

działalność”, w rozdziale 92109 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby” na wniosek Kierownika Wydziału 

WGK dokonuje się przesunięć między rozdziałami i §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb jednostek 

pomocniczych: Sołectwo Juchnajcie – kwota 1 500,00 zł; Sołectwo Galwiecie – 2 738,06 zł. W rozdziale 

60016 „Drogi publiczne gminne”, w rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” w rozdziale 

90004 „Utrzymanie zieleni w miastach i gminach” w rozdziale 60019 ”Płatne parkowanie”, w rozdziale 90001 

„Gospodarka ściekowa i ochrona środowiska” na wniosek Kierownika Wydziału WGK dokonuje się 

przesunięć między rozdziałami i §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. W szczególności poprzez 

zmiany w wydatkach w rozdziałach związanych z utrzymaniem dróg, gospodarki nieruchomościami, czy 

gospodarki komunalnej. Przesunięcie środków do rozdziału 70005 wynika głównie z tego, iż w ciągu roku 

Gmina nabyła spadek w postaci lokalu mieszkalnego z obowiązkiem zapłaty bieżących należności, co 

powoduje konieczność zwiększenia środków w tym zakresie aby zapewnić pokrycie innych zobowiązań 

przewidzianych do wydatkowania do końca roku budżetowego w tym rozdziale. W rozdziale 70005 

„Gospodarka gruntami i nieruchomościami” zwiększa się plan wydatków o kwotę 196 289,92 zł – umowa 

wzajemnego świadczenia pomiędzy Gminą Gołdap a Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji Spółka z 

o.o. w Gołdapi dotyczącej eksploatacji obiektów, urządzeń i sieci wchodzących w skład infrastruktury wodno-

kanalizacyjnej wybudowanej przez Gminę (umowa z 2015 roku). W rozdziale 71035„Cmenatrze” zwiększa 

się plan wydatków o kwotę 11 000,00 zł – pokrycie kosztów związanych z funkcjonowaniem cmentarzy 

komunalnych. Źródłem pokrycia są środki ze zwiększenia dochodów. W rozdziale 75023 „Urzędy gmin” w 



rozdziale 75416 „Straż gminna” zwiększa się plan wydatków o łączna kwotę 1 782,70 zł- zwiększenie odpisu 

ZFŚS i dokonanie korekty do końca roku 2023. Źródłem pokrycia są środki z proponowanych dochodów. 

Dodatkowo w rozdziale 75023 zwiększa się plan wydatków o kwotę 350,00 zł – są to środki otrzymane na 

realizację przedsięwzięcia „Czyste powietrze”. W rozdziale 75095 „Pozostała działalność” zwiększa się plan 

wydatków o łączna kwotę 35 000,00 zł- z przeznaczeniem na wypłatę prowizji za inkaso sołtysom i prowizji 

na inkaso z tytułu opłaty uzdrowiskowej. Źródłem pokrycia są środki ze zwiększenia w planie dochodów. 

W rozdziale 80101 „Szkoły Podstawowe”, w rozdziale 80103 „Oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych”, w rozdziale 80195 „Pozostała działalność”, w rozdziale 80104 "Przedszkola", w rozdziale 

80149 "Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w 

przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania 

przedszkolnego", w rozdziale 80150 " Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 

nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych", w rozdziale 85404 "Wczesne 

wspomaganie rozwoju dziecka", w rozdziale 80107 „Świetlice szkolne”, w rozdziale 80148 „Stołówki szkolne 

i przedszkolne”, w rozdziale 80195 „Pozostała działalność”, w rozdziale 80146 „Dokształcenie i doskonalenie 

nauczycieli” w rozdziale 80106 „Inne formy wychowania przedszkolnego” w rozdziale 80148 „Stołówki 

szkolne i przedszkolne” w rozdziale 85404 „Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka” na wniosek Dyrektora 

Szkoły Podstawowej Nr 2 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły 

Podstawowej Nr 5 w Gołdapi, Dyrektora Przedszkola Samorządowego Nr 1, Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Pogorzeli, Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 w Gołdapi, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Grabowie 

dokonuje się następujących zmian: 

- Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 272 341,50 zł -kwota 

stanowi zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Gołdapi – dokonuje się przesunięcia między §§ dostosowując plan  

do rzeczywistych potrzeb oraz zwiększa się plan wydatków o kwotę 34 500,00 zł – -kwota stanowi zwiększenie 

w planie wydatków na  wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Przedszkole Samorządowe Nr 1 w Gołdapi – zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 96 505,75 – 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 145 012,81 zł - 

zwiększenie w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi –dokonuje się zmian między rozdziałami i §§; 

- Szkoła Podstawowa w Pogorzeli –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 72 686,97 zł- zwiększenie w 

planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące; 

- Szkoła Podstawowa w Grabowie –zwiększa się plan wydatków o łączną kwotę 143 131,00 zł- zwiększenie 

w planie wydatków na wypłatę wynagrodzeń oraz zadania bieżące. 

Łącznie zwiększa się plan wydatków w jednostkach oświatowych Gminy Gołdap o kwotę 764 178,03 zł. 

Źródłem pokrycia są środki z rezerwy (262 684,05 zł) oraz środki z nadwyżki z lat ubiegłych. Dodatkowo  

na wniosek Kierownika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych zwiększa się plan wydatków o kwotę  

143 050,00 zł – dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb jednostkom dotowanym. Źródłem pokrycia  

są środki z nadwyżki. W rozdziale 80113 „Dowożenie uczniów do szkół” zwiększa się plan wydatków o łączna 

kwotę 60 000,00 zł urealnienie wydatków związanych z dowozem uczniów do szkół, zwrotem kosztów za 

przewóz dzieci, młodzieży i uczniów do jednostek oświatowych. Źródłem pokrycia jest nadwyżka. W 

rozdziale 85153 „Zwalczanie narkomanii” , w rozdziale 85154 „Przeciwdziałanie alkoholizmowi” dokonuje 

się przesunięć między §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. W rozdziale 92109 „Domy i ośrodki 

kultury, świetlice i kluby” dokonuje się przesunięć między §§ dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb. 

W rozdziale 85219 „Ośrodki pomocy społecznej” na wniosek Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Gołdapi zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 350,00 zł – środki z realizacji przedsięwzięcia „Czyste 

powietrze”. W rozdziale 92195 „Pozostała działalność” , w rozdziale 92601 „Obiekty sportowe” , w rozdziale 

92604 „Instytucje kultury fizycznej” na wniosek Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gołdapi dokonuje 

się przesunięcia między rozdziałami i §§ oraz zwiększa się plan wydatków o kwotę 284 239,20 zł -

dostosowując plan do rzeczywistych potrzeb jednostki (zabezpieczanie do końca roku na bieżące potrzeby 

jednostki m.in. wynagrodzenia) .Źródłem pokrycia jest nadwyżka z lat ubiegłych. Plan wydatków zwiększa 

się per saldo o kwotę 1.205.524,99 zł Zwiększa się plan rozchodów o kwotę 890.539,40 zł w związku z 

planowaną nadpłatą kapitału kredytów zaciągniętych w roku 2011 oraz 2012 przypadających do spłaty w roku 

2025. Źródłem pokrycia jest nadwyżka z lat ubiegłych. Dodatkowo zmniejsza się planowaną emisję obligacji 

z 8 000 000,00 zł do 4 500 000,00 z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu i tym samym zmienia 

się źródło pokrycia rozchodów (spłaty zadłużenia) w wysokości 3 500 000,00 zł z planowanej emisji obligacji 

na nadwyżkę z lat ubiegłych. Planowane zadłużenie na koniec roku 2023 wynosi 44 261 939,80 zł. Plan 

dochodów po zmianach wynosi 125.578.625,00 zł Plan wydatków po zmianach wynosi 139.091.472,83 zł 



Deficyt budżetu po zmianach wynosi 13.512.847,83 zł. Przychody budżetu po zmianach wynoszą 

18.793.926,63 zł. Rozchody budżetu po zmianach wynoszą 5.281.078,80 zł. 

 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk powiedział, że dla jednostek proponuje się jednostki 

zwiększenia finansowe na wynagrodzenia i wydatki bieżące. Zapytał, czy do końca roku jednostki będą jeszcze 

potrzebowały środków finansowych.  

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że celowo zmiany są proponowane w listopadzie aby 

zabezpieczyć grudzień. Ma nadzieję, że się nic nie zmieni. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że nie przypomina uchwały o przeznaczeniu pieniędzy  

na wycieczki zagraniczne do Włoch, na szkolenie dla rad nadzorczych. Nie widać żadnych wyników 

wycieczek. Wydawane są środki bez uchwał a później nie miło skarbnik odpowiada.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że radny nie głosuje za budżetem to nie wie co tam jest.  

W budżecie znajdują się środki na szkolenia i wyjazdy. Ilość wyjazdów w porównaniu do poprzednika jest 

znikoma. Radny jest zaskoczony kondycją budżetu dlatego szuka czegoś, by się przyczepić. 

Radny Andrzej Tobolski odpowiedział, że 500 000,00 zł przesuwano aby zapchać dziurę a teraz niby dobra 

kondycja. Zapytał, jakie są efekty tych wycieczek. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że powie jak radny powie jakie są efekty jego jako radnego.  

 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 1 przeciw 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 1 przeciw 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

Przewodnicząca KOKKFT Wioletta Anuszkiewicz opuściła posiedzenie -  godz. 11:27 

 

8) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 

rolnego na rok 2024. 

 

Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że na podstawie art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 15 listopada 

1984 roku o podatku rolnym, podatek rolny dla gruntów wchodzących w skład gospodarstwa rolnego wynosi 

równowartość pieniężną 2,5 q żyta od 1 ha przeliczeniowego, natomiast dla gruntów, które nie wchodzą  

w skład gospodarstwa rolnego, równowartość 5 q żyta od 1 ha fizycznego. Średnią cenę skupu żyta ustala się 

na podstawie komunikatu Prezesa GUS, którą oblicza się według średniej ceny skupu żyta za 11 kwartałów 

poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy. Zgodnie z art. 6 ust. 3 cyt. wyżej ustawy o podatku 

rolnym rada gminy jest uprawniona do obniżenia średniej ceny skupu żyta, ogłoszonej przez Prezesa GUS 

przyjmowanej jako stawkę do obliczania podatku rolnego na obszarze gminy. W dniu 19 października 2023 r. 

Prezes GUS ogłosił, że średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający 

rok podatkowy 2024 wyniosła 89,63 zł za 1 dt. Obniżenie średniej ceny skupu żyta jako podstawy obliczenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy Gołdap w 2024 r. z kwoty 89,63 zł do kwoty 80,12 zł podyktowane  

jest trudną sytuacją ekonomiczną producentów rolnych. Na 2024 rok proponuje się obniżenie ceny skupu żyta 

o 9,51 zł za 1 dt do kwoty 80,12 zł za 1 dt. Podatek rolny będzie wynosił dla gruntów wchodzących w skład 

gospodarstwa rolnego 200,30 zł od 1 ha przeliczeniowego, a dla pozostałych gruntów 400,60 zł  

od 1 ha fizycznego. Zgodnie z dyspozycją zawartą w art. 5a ustawy z dnia 14 grudnia 1995 r. o izbach 

rolniczych projekt uchwały został przesłany do Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej celem zasięgnięcia 

opinii. Warmińsko Mazurska Izbą Rolnicza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 



Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk  poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2024. Dodał, że Komisja Rozwoju 

Obszarów Wiejskich pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały podczas swojego posiedzenia.  

 

Członek KROW pani Monika Wałejko opuściła posiedzenie – godz. 11:30 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

 

9)  

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik WGK Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym  jest Gmina Gołdap oraz warunków i zasad korzystania z nich. 

 

Kierownik WGK Pani Magda Zymkowska powiedziała, że do korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap uprawnieni są przewoźnicy, 

będący operatorami publicznego transportu zbiorowego oraz przedsiębiorcy uprawnieni do prowadzenia 

działalności w zakresie przewozu osób, zwani dalej „przewoźnikami“. Za korzystanie przez operatora  

i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Gołdap, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap, nie pobiera się opłat. Zatrzymywanie pojazdów  

na przystankach komunikacyjnych: 

a) może odbywać się wyłącznie w celu realizacji przewozów osób, 

b) odbywać się według uzgodnionego rozkładu jazdy, 

c) powinno umożliwić pasażerom dogodne i bezpieczne wsiadanie oraz wysiadanie, 

d) może tylko i wyłącznie występować na czas wsiadania oraz wysiadania pasażerów oraz sprzedaży biletów 

przez kierującego pojazdem, 

e) powinno odbywać się w taki sposób, aby nie utrudniało to korzystania innym użytkownikom  

oraz nie utrudniało ruchu drogowego. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko wróciła na posiedzenie – godz.  11:35 

 

Przewodniczący KBiRG Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Gołdap oraz warunków 

i zasad korzystania z nich. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

10) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik WKS Pani Justyny Charkiewicz  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2024. 

 

Kierownik WKS Pani Justyna Charkiewicz powiedziała, że dokument określa w perspektywie rocznej: 

cele, zasady, przedmiot i formy współpracy, a także priorytetowe zadania publiczne realizowane w ramach 

współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi. W przedstawionym programie zmieniły  

się kwoty na wspieranie konkretnych zadań. Zwiększenie wynika z nowego zadania jakim jest wspieranie 

rodziny i systemu pieczy zastępczej w zakresie prowadzenia placówki wsparcia dziennego. Na to zadanie 

została przeznaczona kwota 150 000,00 zł. zadanie zostało wprowadzone na wniosek kierownika OSS. Nie 

zmieniła się procedura, na podstawie której zlecona jest realizacja zadań. Nie zmieniły się zasady powoływania  

i działania komisji, która opiniuje projekty i przedstawia opinię burmistrzowi. Zostały rozszerzone zapisy  

w zakresie sposobu konsultacji rocznego programu współpracy.  

 

Przewodnicząca KOKKFT Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że stypendium zostały zmniejszone  

do 10 000 z 15 000 zł. Działalność na rzecz organizacji pozarządowych w 2023 wynosiła 16 000 a teraz  

10 000 zł. Zapytała, z czego to wynika.  



Kierownik Wydziału WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że sytuacja jest analizowana, organizacje 

mają szeroki wachlarz możliwości korzystania ze środków zewnętrznych. Organizacje mogą korzystać  

z dodatkowych środków.  Znając sytuacje budżetu trzeba było dokonać takich przesunięć. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński powiedział, że od 5-6 lat są takie same środki a warunki zewnętrzne 

się zmieniły.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

11) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Pani Beata 

Kołakowska o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Gołdapi  

do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych.  

Członek Komisji Pan Wojciech Hołdyński opuścił posiedzenie – godz. 11:46 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że w związku ze zmianą ustawy  

z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami w zakresie sprzedaży nieruchomości gruntowych 

na rzecz ich użytkowników wieczystych w art. 198i ust. 1 ww. ustawy, ustawodawca zobligował radę  

do określenia w drodze uchwały szczegółowych warunków sprzedaży bądź zobowiązania organu 

wykonawczego do indywidualnego ich określenia w drodze zarządzenia. Wobec powyższego Rada Miejska w 

Gołdapi zdecydowała zobowiązać Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określenia warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że ustawa daje 2 możliwości. Może zobowiązać 

radę albo burmistrza. Zapytał, czemu została podjęta decyzja, że to burmistrz ma decydować.  

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że nie do końca burmistrz, bo burmistrz będzie 

musiał się poruszać w granicach prawa i gospodarki nieruchomości. Trzeba spełnić szereg warunków aby 

sprzedać nieruchomość, sprzedaż nie może być wyższa niż przez rzeczoznawcę. Jeśli uchwała nie będzie 

obowiązywać do 31.12 to będę działały przepisy ustawy skarbku państwa, czyli 20 – 60% wartości 

nieruchomości. Ta uchwała i zobowiązanie burmistrza w drodze zarządzenia bierze za tą nieruchomość pełną 

wartość nieruchomości na dzień sprzedaży.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, dlaczego taki tryb, dlaczego nie zostało to opracowane jako 

rada.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że  jest to  propozycja. Radny może zaproponować  projekt 

uchwały i będzie rozpatrywany. Zwrócił się do radnego, aby przedstawił alternatywną propozycję. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, dlaczego ten tryb. Będą to działania w ramach prawa ale nie 

zgadza się aby burmistrz jednoosobowo decydował o sprzedaży nieruchomości.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że gdyby większość składałaby się z takich osób jak radny 

Andrzej Tobolski albo radny Zbigniew Mieruński to jakby to było.  

Radny Andrzej Tobolski odpowiedział, że to burmistrz sprzedał nad jeziorem za 102 000,00 zł działkę  nad 

jeziorem bitkowskim.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że radnemu nad rzeką sprzedał. 

Radny Andrzej Tobolski odpowiedział, że w przetargu wygrał. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński powiedział, że nikt nie zapytał radnych w jaki sposób  

ma wyglądać ta uchwała. Trzeba było zapytać radnych czy chcieliby ustalać warunki. Zapytał, na jakiej 

podstawie został przedstawiony taki a nie inny projekt uchwały. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że radny nie przedstawił innego. Stwierdził,  

że zaangażowanie radnego w projekty jest takie same jak zaangażowanie w środki dla instytucji 

pozarządowych.  

Członek Komisji Józef Wawrzyn powiedział, że była wiedza o zmianie ustawy. Projekt został 

przedstawiony i albo się go zatwierdza albo trzeba przygotować własny. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, czy radny miał możliwość wyboru trybu. 

Członek Komisji Józef Wawrzyn  odpowiedział, że miał możliwość.  



Członek Komisji Zbigniew Mieruński odpowiedział, że radny zawodowo się tym zajmuje a nie każdy musi 

mieć wiedzy nad zmianami. To organ wykonawczy powinien poinformować radnych o przygotowaniu takiego 

projektu. Gospodarka nieruchomościami jest bardzo ważna. Zapytał ponownie, dlaczego został przedstawiony 

taki tryb. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że radny mógł przedstawiać wnioski. Radny  

ma  przedstawioną taką wersje i zdecyduje poprzez głosowanie.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński odpowiedział, że nadawanie burmistrzowi jakichkolwiek 

dodatkowych uprawnień jest ryzykowne. Już wielokrotnie było widać łamanie prawa ze strony burmistrza. 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, na czyje zlecenie będzie wykonana wycena. 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że każda sprzedaż nieruchomości gminnych 

jest dokonywana na podstawie wyceny rzeczoznawczy, który jest raz w roku wybierany w zapytaniu 

ofertowym. 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, kto wyceniał 1,78 ha nad jeziorem w Bitkowie.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że sprzedaż gruntów przy rzece też wzbudziła wiele 

kontrowersji. 

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, czym się różni dzierżawienie nieruchomości na czas 

określony a użytkowanie wieczyste. 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że użytkowanie wieczyste jest to oddawanie 

nieruchomości w użytkowanie wieczyste, prawie prawo własności.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że teraz radny pokazał czemu powinno być w ręku urzędu. 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy burmistrz odróżnia formę przetargową od nie przetargowej. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zobowiązania Burmistrza Gołdapi do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 przeciw 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 2 przeciw 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 przeciw 

 

12) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Gołdap w trybie ustnego przetargu nieograniczonego 

na czas nieoznaczony. 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że Zgodnie z § 13 Uchwały nr LXIII/461/2022 

Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 29 listopada 2022 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 

i obciążania nieruchomości Gminy Gołdap oraz ich wydzierżawienia lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony oraz z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a) ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym regulującym m.in. podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 

przekraczających zakres zwykłego zarządu, wydzierżawienie nieruchomości na czas oznaczony dłuższy  

niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej, wymaga podjęcia uchwały 

przez Radę Gminy. Ponadto, zgodnie z przepisami art. 37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami zawarcie umowy dzierżawy gruntów stanowiących zasób gminy na okres dłuższy niż 3 lata 

lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Z uwagi na to, że do tutejszego Urzędu wpłynął 

wniosek o dzierżawę gruntów powyżej 5000m², podjęcie niniejszej uchwały uznaje się za zasadne. 

 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy jeżeli rada wyrazi zgodę to czy później ten dzierżawca będzie miał 

prawo pierwokupu bez względu na konkurencje za cenę wyznaczoną przez właściciela, czyli gminę. 

 

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska odpowiedziała, że jeżeli będzie sprzedawany grunt rolny 

rolnikowi i ten grunt będzie również wydzierżawiony przez rolnika to zgodnie z ustawą o gruntach rolnych 

rolnikowi dzierżawiącemu grunt rolny przysługuje prawo pierwokupu.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński zapytał, czemu od razu nie wystawić do sprzedaży.  

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że w tym kierunku nie wpłynął akces.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że jest to bardzo atrakcyjny teren do sprzedaży. 



Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska odpowiedziała, że nie jest to teren budowlany, jest 

to teren chroniony w odległości 100 m od rzeki Gołdapy i nigdy takim nie będzie terenem budowlanym.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk  poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Gołdap w trybie ustnego przetargu nieograniczonego na czas nieoznaczony. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za, 1 wstrzymujący się  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 4 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 2 wstrzymujące się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 wstrzymujący się 

 

13) 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Beaty 

Kołakowskiej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego o zniesienie  

urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, Dunajek, Galwiecie, Głażejewo, Gołdap 

(osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, 

Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka 

Kierownik Wydziału GPO Pani Beata Kołakowska powiedziała, że Dążąc do uregulowania spraw 

związanych  z nazewnictwem miejscowości na terenie gminy Gołdap dokonano weryfikacji  zgodności 

nazewnictwa  miejscowości  biorąc pod uwagę wykaz urzędowych nazw  miejscowości i ich części, ogłoszony                       

w Obwieszczeniu Ministra Administracji i Cyfryzacji z dnia 17 października 2019 r. Według w/w wykazu 

urzędowych  nazw miejscowości i ich części  na terenie gminy Gołdap występują  nazwy miejscowości: 

1. Błażejewo (TERYT: 0758961) osada,   

2. Cicholaski (TERYT:0758889) integralna część wsi Nasuty, 

3. Czarnówko(TERYT: 0758524) integralna część wsi Galwiecie, 

4. Dunajek (TERYT: 0760194) osada, 

5. Galwiecie (TERYT:0758560) osada, 

6. Głażejewo (TERYT: 0758949) integralna część wsi Osowo, 

7. Gołdap (TERYT: 0758777) osada, 

8. Jakubiny (TERYT: 0758790) integralna część wsi Kowalki, 

9. Łubno (TERYT: 0758895) integralna część wsi Nasuty, 

10. Morzęty (TERYT: 0758346) integralna część wsi Barkowo, 

11. Moskorzyn (TERYT: 0758607) integralna część wsi Główka, 

12. Niegocin (TERYT: 0758748) integralna część wsi Konikowo, 

13. Nowosady (TERYT: 0758642) integralna część wsi Jabłońskie, 

14. Ostrówko (TERYT: 0758530) integralna część wsi Galwiecie, 

15. Rakówko (TERYT: 0758553) integralna część wsi Galwiecie, 

16. Skup (TERYT: 0758381) osada 

17. Tatary (TERYT: 0759185 ) przysiółek wsi Wrotkowo, 

18. Wólka Marcinowska (TERYT: 1045654) integralna część wsi Włosty, 

19. Zaścianek (TERYT: 0759156) integralna część wsi Włosty, 

20. Zielonka (TERYT: 0758582) osada. 

Tymczasem nie posiadamy informacji o lokalizacji w/w miejscowości i nie ma osób, które  

by je zamieszkiwały. Nazwy wymienionych miejscowości nie funkcjonują w obiegu urzędowym i nie figurują 

w prowadzonej ewidencji gruntów i budynków oraz ewidencji ludności. Zgodnie z art.8 ust.4 pkt 3  

z 29 sierpnia 2003 roku o urzędowych nazwach miejscowości i obiektów fizjograficznych w przypadku 

wniosku dotyczącego nazwy miejscowości zamieszkanej rada gminy jest obowiązana uprzednio 

przeprowadzić w tej sprawie  konsultacje z mieszkańcami tej miejscowości. Przystępując do procedury 

zniesienia w/w urzędowych  nazw  nie przeprowadzono konsultacji z mieszkańcami przedmiotowych 

miejscowości ponieważ przedmiotowe  miejscowości fizycznie nie istniejące nie posiadają mieszkańców. 

Wypełniając obowiązek  wynikający z art.8 ust.4 pkt 4 ustawy  z 29 sierpnia 2003 roku o urzędowych nazwach 

miejscowości   i obiektów fizjograficznych (t.j. Dz.U.2019. 1443 ze zmianami) Burmistrz Gołdapi wystąpił  

z wnioskiem  do Starosty Gołdapskiego jako właściwego w sprawach geodezji i gospodarki gruntami  o opinię  

w sprawie zniesienia urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, Dunajek, 

Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, 

Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka. Opinia Starosty Gołdapskiego 



z dnia 19 września 2023 r. (znak sprawy:GN.6620.1.147.2023) w załączeniu. Proponowane zniesienie 

urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, Dunajek, Galwiecie, Głażejewo, Gołdap 

(osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, 

Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka nie pociągnie za sobą żadnych kosztów. Mając na uwadze 

konieczność uporządkowania nazw miejscowości  położonych w gminie Gołdap, Rada Miejska w Gołdapi  

na podstawie art. 8 ust. 1 i 2 ustawy z 29 sierpnia 2003 roku o urzędowych nazwach miejscowości i obiektów 

fizjograficznych (t.j. Dz.U.2019. 1443) przedkłada Ministrowi Spraw Wewnętrznych i Administracji  

za pośrednictwem Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego wniosek  o zniesienie urzędowych nazw 

miejscowości.   

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wystąpienia 

z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Warmińsko-

Mazurskiego o zniesienie  urzędowych nazw miejscowości: Błażejewo, Cicholaski, Czarnówko, Dunajek, 

Galwiecie, Głażejewo, Gołdap (osada), Jakubiny, Łubno, Morzęty, Moskorzyn, Niegocin, Nowosady, 

Ostrówko, Rakówko, Skup, Tatary, Wólka Marcinowska, Zaścianek, Zielonka 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 4 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

14) 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk zwrócił się do Kierownik Wydziału GPO Beaty Kołakowskiej 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków; 

 Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że Zgodnie z założeniami Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków, Gmina może wnioskować o udzielenie dofinansowania, które zostanie 

przeznaczone na pokrycie wydatków związanych z udzieleniem przez Gminę dotacji, o której mowa  

w art. 81 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, na nakłady konieczne, 

określone w art. 77 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami tj. na wykonanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

o którym mowa w art. 8 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami  

lub znajdującym się w ewidencji zabytków wskazanej w art. 22 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami. Zasady zawarte w niniejszej uchwale  stanowić będą podstawę  

do wyłonienia zadań, które Gmina Gołdap, po ich pozytywnej weryfikacji, zgłosi do dofinansowania w ramach 

ogłoszonego Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. W przypadku otrzymania przez Gminę 

dofinansowanie w ramach w/w Programu na realizację konkretnego zadania/wyłonionego w naborze 

wstępnym z Wnioskodawcą tego zadania zostanie podpisana umowa o udzielenie dotacji. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Janczuk  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad  

i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów 

kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 5 za,  

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za,  

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 4 za 

 

Do pkt 6  

Kierownik Wydziału OSS Anna Podciborska przedstawiła informację o realizacji zadań oświatowych  

w Gminie Gołdap. 

Członek KROW Monika Wałejko powiedziała, że przejrzysty, obszerny raport.  

Członek KOKKFiT Marian Mioduszewski powiedział, że widać dużo włożonej pracy jest i jest w nim 

zawarte wszystko.  



Do pkt 7 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że otrzymał list od mieszkańca gminy z pytaniem, kto decyduje  

o wywieszaniu flagi ukraińskiej na urzędzie. W innych państwa też się toczą wojny i można je zawiesić,  

np. Palestyny. Zwrócił się również z propozycją ogłoszenia konkursu na dzierżawę 1,70 ha nad rzeką Gołdap.  

Członek Komisji Zbigniew Mieruński powiedział, że informacje w zakładce „zapytania i interpelacje”  

nie są zamieszczane na BIP regularnie.   

 

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

 

       Protokołowała               Przewodnicząca Komisji 

     Katarzyna Krusznis                       Zofia Syperek 


